

<b>Title:</b>	<b>العنوان:</b>
Remembering Mohamed	محمد في الذاكرة
<b>Details:</b>	<b>التفاصيل:</b>
Hussein Yusuf lives the memory of his kidnapped soldier son Mohamed who was killed by Daesh	حسين يوسف يعيش ذكرى ابنه العسكري المخطوف الذي قتل على يد داعش
<b>Dateline:</b>	<b>التاريخ:</b>
Beirut Lebanon 27-9-2017	بيروت لبنان ٢٧ ٠٩ ٢٠١٧
<b>Story Number:</b>	<b>رقم القصة:</b>
N/A	غير متوفر
<b>Source:</b>	<b>المصدر:</b>
Journalist Nahed Youssef	الصحافية ناهد يوسف
<a href="http://www.openmediahub.com">www.openmediahub.com</a>	<a href="http://www.openmediahub.com">www.openmediahub.com</a>
"This production was supported by OPEN Media Hub with funds provided by the European Union"	"هذا الإنتاج حصل على دعم المركز الإعلامي المفتوح بتمويل من الاتحاد الأوروبي"
<b>Restrictions:</b>	<b>محظورات:</b>
None	لا يوجد
<b>Filed:</b>	<b>تم إيداعه:</b>
xx/xx/2017	٢٠١٧/٠١/xx
<b>1/ Story Pitch:</b>	<b>١/ مقترح القصة:</b>
Hussein Yusuf lives the memory of his kidnapped soldier son Mohamed who was killed by Daesh	حسين يوسف يعيش ذكرى ابنه العسكري المخطوف الذي قتل على يد داعش
<b>2/ Shot list:</b>	<b>٢/ اللقطات:</b>
A shot of Mohammed and his father on the balcony looking at his picture - shot of the battle - Interview of Hussein - Family shot of Mohamed - excerpt Video YouTube - Parents on the balcony - Mother's interview - Details of the house - Excerpt family video with Mohamed	لقطات في قرية محمد والده من على الشرفة ينظر الى صورته- صور ن المعركة- مقابلة حسين - صور عائلية لمحمد- مقتطف فيديو يوتيوب- الوالدان على الشرفة- مقابلة الام- تفاصيل المنزل- ارشيف المظاهرات- خيمة السرايا- لقطات ارشيفية للتشبيح وخروج مقاتلي داعش- مقتطف فيديو عائلي مع محمد

<p><b>3/ Script:</b></p>	<p><b>٣ / السكربيت:</b></p>
<p>Voice over:</p> <p>Contemplating the image of his son, Hussein Yusuf spends his painful moments which never stop. He sat with his son Mohammed for the last time on August 1, 2014. Before he was kidnapped by Daech (ISIS) during the battle that took place in Aarsal</p> <p><i>Hussein: That night is impossible to erase from our memory because his son was about two months old and Mohamed brought a razor, he said he wanted to cut his baby hair. The next morning I drove him at the junction of the village where he took a ride to join his service. That was the last day and his wife was talking to him, last he replied at 5pm to tell her that bullets are over our head like rain, and the connection with him has ceased since, we have not known anything</i></p>	<p>تعليق</p> <p>متأملًا صورة ابنه يقضي حسين يوسف لحظاته المؤلمة التي لا تتوقف هو الذي جلس مع ابنه محمد للمرة الأخيرة في الأول من آب العام 2014 قبل ان يختطف من قبل داعش خلال المعركة التي حصلت في جرود عرسال</p> <p>حسين: هيديك الليلة كانت مستحيل تتمحي من ذاكرتنا لأن كان ابنه عمره تقريبا شهرين بيقوم بيجيب مكنة الحلاقة قال بده يقصله شعره ثاني نهار طلعت الصبح وصلته على مفرق الضيعة تطلع بالفان على خدمته وهيداك كان آخر نهار وكانت مرته عم تحكيه وانتساب حوالي الـ 5 ما بقا فيني رد عليك لأن الرصاص فوق راسنا مثل الشتي بهيديك اللحظة انقطع الاتصال معه ما عدنا عرفنا شي</p>
<p>Voice over</p> <p>Two months after his abduction, Mohammed appeared alongside his military comrades who were kidnapped in a videotape broadcast by the hijackers on YouTube</p> <p><i>Muhammad: I am the soldier from the western Bekaa. We are hostages, they have prisoners they want to see free. If they do not see them liberated within three days, slaughtering is our only fate.</i></p>	<p>تعليق</p> <p>بعد شهرين من اختطافه ظهر محمد إلى جانب رفاقه العسكريين الذين اختطفوا في شريط فيديو بثه الخاطفون على YouTube</p> <p>محمد: انا الجندي من البقاع الغربي نحن أسرى لديهم وهم لديهم أسرى يريدونهم خارج الأسر لكي يحررونا خلال ثلاثة ايام إن لم يخرجوا مصيرنا الذبح</p>
<p>Voice over</p> <p>Three years during which Mohammed was absent from his family and his home, which he could not finish building</p> <p>He was in a hurry to finish building his house and he was thinking with his wife what he would put in it, and I decided on the day of the funeral to enter his house specifically. The least</p>	<p>تعليق</p> <p>ثلاثة سنوات غاب خلالها محمد عن عائلته وعن منزله الذي لم يتمكن من إنهاء بنائه</p> <p>كان على عجلة لإنهاء منزله وكان يفكر مع زوجته ماذا سيضع فيه وأنا أصريت يوم التشييع أن يدخل بيته تحديداً.</p>

is to make him visit his house as a body, as he could not live in it during his life

Voice over

The kidnapping period was full of military families' movements, meetings with officials, sit-ins, and cutting off roads and long hours in this tent that bears witness to the aches. A tent in front of the government Sarai, where Hussein was turning to escape the tears of his wife eager to embrace her son, it is the same tent that witnessed the moment of the announcement of the death of Mohammed by Daesh and documented the moments of solidarity of all with this man

*The moment when the soldiers martyrdom was announced by Major General Ibrahim was received as a bullet*

Voice over

Mohammed farewell was a majestic funeral, but the anger remained prevalent with people for witnessing the killers escape of punishment, after the deal concluded by Hezbollah with Daesh who were on the Lebanese-Syrian borders before the Lebanese army attack on them. The deal ruled that they would be granted entry into the Syrian border in return for knowing the fate of the soldiers

*I hoped my son would remain missing for 100 years and not get him back this way. By the time we were still waiting for the DNA results, the killers of my son were already in Deir al-Zour, Syria and they went in a secure and comfortable way; for us this was a betrayal of the blood of the martyrs*

أقل شيء ان لم يعيش بحياته في هذا البيت أن يزوره كجثمان

تعليق

فترة الاختطاف كانت مليئة بتحركات عائلات العسكريين لقاءات بالمسؤولين، إعتصامات وقطع طرقا وساعات طويلة في هذه الخيمة الشاهدة على الأوجاع. خيمة مقابل السراي الحكومي كان يهرب إليها من دموع زوجته المتشوقة لاحتضان ابنها وهي الخيمة نفسها التي شهدت لحظة إعلان مقتل محمد على يد داعش ووثقت اللحظات المؤثرة لتضامن الجميع مع هذا الرجل

هذه اللحظة التي تم فيها على استشهاد العسكريين على لسان اللواء إبراهيم كانت رصاصة

تعليق

شيع محمد في مأتم شعبي مهيب الا ان الغضب رافق الأهالي لإفلات القتلة من العقاب وذلك بعد الصفقة التي ابرمها حزب الله مع داعش الذين كانوا يتواجدون على الحدود اللبنانية السورية قبل هجوم الجيش اللبناني عليهم الصفقة قضت بعدم التعرض إليهم ودخولهم الى داخل الحدود السورية مقابل معرفة مصير العسكريين

أنا كنت أتمنى أن يبقى ابني مفقودا 100 سنة ولا يردونه بهذه الطريقة بالوقت الذي كنا ننتظر نتائج الذي أن ايه كان قتلة ابني في دير الزور وراحوا بطريقة فيها كل الرفاهية والأمان بالنسبة لنا هذا كان خيانة لدم العسكريين المستشهدين

<p>Voice over</p> <p>What happened with Muhammad did not prevent his brothers from joining the military</p> <p><i>I was insistent they join the army because people were threatening me as to how I let my be in the army, which is an infidel army. I used to say this is an army that is pure, and when my two other sons enter the house now, with a military uniform, I see Mohamed in through them</i></p> <p>Voice over</p> <p>Here Mohammed was with his quiet smile and his twenty-nine years, before he became an image surrounding his father and reviving him after he became an icon in Lebanon.</p> <p>END</p>	<p>تعليق</p> <p>ما حصل مع محمد لم يمنع شقيقه من الإلتحاق بالمؤسسة العسكرية</p> <p>كنت مصرا لأنهم كانوا يهددون لماذا ادخلت ابنك إلى الجيش وهو جيش كافر كنت أقول هذا جيش ليس كافر إنما طاهر وعندما يدخل ابناي إلى البيت بالبدلة العسكرية ارى فيهما محمد</p> <p>تعليق</p> <p>هنا كان محمد بابتسامته الهادئة وأعوامه التسع والعشرين رحل ليبقى صورة تحاصر والده وتحييه بعد أن أصبح ايقونة في لبنان .</p> <p>النهاية</p>